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 ROMÂNIA 

JUDEŢUL BOTOŞANI 

COMUNA LEORDA 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI LEORDA 

 

 

 

PROCES-VERBAL 

încheiat astăzi 28.11.2023, în şedinţa ordinară a consiliului local Leorda 

convocată prin Dispoziţia nr. 162 din 20.11.2023 
 

Ședinţa este deschisă de dl. primar Ștefan Dulgheru. La şedinţă participă un număr de 11 

consilieri din 11 convocaţi prin dispoziția  nr.  162/20.11.2023. La şedinţă participă şi dl. 

Murariu Gheorghe. Materialele înscrise pe ordinea de zi au fost comunicate consilierilor locali 

pe suport hârtie.  

 

Ordinea de zi și proiectele de hotărâre sunt supuse la vot deschis.  

Domnul primar prezintă proiectul ordinii de zi, după cum urmează: 

 

1. Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 08.11.2023 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii valabilității Planului Urbanistic 

General al comunei Leorda și al Regulamentului local de urbanism aferent 

 3. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuție a bugetului de venituri și 

cheltuieli al comunei Leorda pentru trimestrul III al anului 2023 

 4. Proiect de hotărâre privind aprobare rectificare buget local 

 5. Solicitare folosire gratuită sala de sport în afara orelor de program de către copii din 

comună  

 6. Plângere prealabilă împotriva HCL nr. 57/08.11.2023 

  

 Dl. secretar - solicită dlui primar să suplimenteze ordinea de zi şi cu procesul verbal al 

şedinţei din data de 22.11.2023. A fost trimis spre consultare consilierilor locali. 

 

 Se supune la vot ordinea de zi propusă şi suplimentarea. 

  Se aprobă cu un număr de 11 voturi pentru.  

 

 1. Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 08.11.2023   

 

Dl. secretar - dl. consilier Urigiuc a depus o solicitare, pe care o prezint consilierilor spre 

analiză. Acesta solicită consemnarea în proces verbal a unor opinii exacte exprimate în şedinţa 

din 08.11.2023. Consider că dl. consilier poate solicita consemnarea exactă doar a opiniilor 

acestuia şi nu ale altei persoane. 

Dl. Angheluşi - la şedinţă pot participa locuitori ai comunei. 

Dl. primar - legat de hotărârea la care dumneavoastră aţi votat împotrivă, cu privire la 

desemnarea persoanei, aceasta a fost întocmită cu respectarea prevederilor legale. Aceasta a 

primit şi aviz de legalitate. 
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Dl. Grădinaru - dle. primar, de unde ştiţi că dl. Angheluşi a votat împotrivă? Poate a fost 

un consilier PNL. 

Dl. secretar - ceea ce solicită dl. consilier Urigiuc să fie consemnat este probabil dintr-o 

înregistrare a şedinţei respective. Însă acelea sunt afirmaţiile dlui primar nicidecum ale dlui 

consilier. Repet, procesul verbal este o sinteză a ce s-a discutat în şedinţă, nu o reproducere ad-

literam. 

Dl. primar - am citit şi eu procesul verbal şi consider că este consemnat corect. 

Dl. Murariu - solicită să facă o completare. Explică situaţia şi motivul de unde a fost 

pornită această discuţie despre care este vorba în acel proces verbal. 

Dl. secretar - întreabă ce rol au aceste discuţii? În acea şedinţă era vorba despre hotărârea 

legată de reorganizarea aparatului de specialitate şi aprobarea organigramei. Discuţiile acestea 

nu sunt legate de acest subiect. 

Dl. primar - ca urmare a aprobării acestei hotărâri, a fost demarat procesul de reorganizare 

şi aici aţi fost prins şi dumneavoastră. Nu are nimeni nimic cu dumneavoastră personal.  

Aceasta este reorganizarea propusă de mine, pentru buna funcţionare a primăriei. A fost 

adoptată de către Consiliu Local, există rapoarte de specialitate şi de aprobare, a primit aviz de 

legalitate şi se pune în aplicare. Noi nu discutăm acum despre cineva personal, ce a făcut sau 

nu. Nu îmi doresc nimic altceva decât buna funcţionare a primăriei. Marea majoritate a 

posturilor rămase sunt posturi unice în acest moment. Înainte de a se face raportul de 

specialitate sau de aprobare, au avut loc consultări, în care s-a discutat de unde putem reduce 

posturi, pentru a ne încadra în numărul de posturi. Transformarea postului dnei Cârcu, în 

consilier debutant, s-a făcut pentru a aduce în cadrul primăriei persoane cu calificări, cu studii 

superioare, nu liceale. A fost demarată procedura de angajare, dar din păcate guvernul a blocat 

angajările. 

Dl. Grădinaru - din punct de vedere al unui om simplu, cred că şi eu aşi fi procedat la fel. 

El este în cauză şi a venit să îşi spună punctul de vedere. 

Dl. primar - nici nu am spus că nu a procedat corect. Eu am prezentat situaţia doar.  

Dl. Grădinaru - am văzut la alte primării proiect de hotărâre cu scăderea penalităţilor în 

cazul în care se plăteşte debitul. A mai fost la noi depus un astfel de proiect. 

Dl. primar - vom iniţia şi noi un astfel de proiect, în luna ianuarie 2024, să prindem şi anul 

2023. Acesta este pe final acum şi de aceea ne doprim să o promovăm în ianuarie anul viitor. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se supune la vot procesul verbal în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 8 voturi pentru şi 2 abţineri. 

Se trece la punctul 2 al ordinii de zi. 

 

2. Aprobare proces-verbal şedinţa extraordinară-de îndată din 22.11.2023 

 

Nefiind discuții se supune la vot. 

Se supune la vot procesul verbal în forma prezentată. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi. 

Se trece la punctul 3 al ordinii de zi. 
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3. Proiect de hotărâre privind aprobarea prelungirii valabilității Planului Urbanistic 

General al comunei Leorda și al Regulamentului local de urbanism aferent 

 

Dl. primar - prezintă proiectul de hotărâre. A fost înaintat către comisii. S-a aprobat de 

către guvern posibilitatea prelungirii PUG-ul până în anul 2026. Nu este rău. Sperăm ca în acest 

interval, având şi proiect în implementare, să reuşim să-l facem. 

Nemaifiind alte propuneri, se trece la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi. 

Se trece la punctul 4 al ordinii de zi. 

 

 4. Proiect de hotărâre privind aprobarea contului de execuție a bugetului de venituri și 

cheltuieli al comunei Leorda pentru trimestrul III al anului 2023 

 

Dl. primar - prezintă proiectul. A fost înaintat la comisii. Dacă doriţi, putem chema 

personal care să vă explice mai multe. 

Dl. Angheluşi - este un lucru îmbucurător că există preocupare. Este în regulă. 

Dl. Grădinaru - suntem în trimestru III şi încasările sunt peste prevederi. Este meritul 

tuturor. Per total, la toate capitolele suntem pe plus, faţă de preconizat şi realizat. La cheltuieli 

de pesonal vedem că avem economii. Nu s-a plătit ceva? 

Dl. primar - avem persoană care s-a pensionat şi nu a venit altcineva în loc. Posturile sunt 

bugetate dar nu s-au plătit, nefiind om pe post. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi. 

Se trece la punctul 5 al ordinii de zi. 

 

5. Proiect de hotărâre privind aprobare rectificare buget local 

 

Dl. primar - prezintă proiectul de hotărâre. Invită pe dna. Nistor să prezinte proiectul de 

rectificare. 

Dna. Nistor - prezintă despre ce este vorba. Sunt banii de la bursele şcolare. Mai întâi au 

fost daţi şi acum ni se iau. 

Dl. Grădinaru - aici nu am pierdut nimic. 

 

Nemaifiind discuții se supune la vot. 

Se aprobă cu un număr de 11 voturi. 

Se trece la punctul 6 al ordinii de zi. 

 

 6. Solicitare folosire gratuită sala de sport în afara orelor de program de către copii din 

comună  

 

 Dl. primar - este o solicitare a unor părinţi de a folosi sala de sport gratuit, pentru ore de 

antrenament la fotbal şi handbal, în afara orelor de program. Consider că este corect să fie informat 
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Consiliul Local şi să hotărască. Este un tabel cu 37 de părinţi care sunt de acord cu acest aspect. Ei 

îşi dau acordul, nefiind în timpul programului şcolar, să vină la salaă să facă sport. Sunt copii 

undeva până la clasa VIII-a. Noi am venit pentru un punct de vedere al Consiliului Local. 

 Dl. Grădinaru - legat de această solicitare. Are în spate acel tabel cu nume, prenume ale 

părinţilor şi semnături. Aceştia şi-au dat acordul. Asta este o închiriere mai mult. Am văzut o 

postare, în septembrie parcă, prin care dl. Păpuşoi solicită la copii 100 de lei pe lună. Asta mă 

nemulţumeşte puţin. Sunt 3.700 de lei, fiind 37 de copii. Atât timp cât dumnealui solicită bani de la 

copii, noi trebuie să ne gândim foarte bine la acest aspect. Dacă noi facem un contract între 

dumnealui şi Consiliul Local, prin care el să facă antrenamente cu copii, căutăm o posibilitate să-i 

plătim contractul, că se poate, atunci este altă treabă. Acum dacă el încasează bani, nu se poate 

gratis da sala. 

 Dl. Angheluşi - avem probe? 

 Dl. Grădinaru - este postarea. Căutaţi postarea. Chiar şi părinţii spun că li s-a solicitat. Avem 

la taxe o taxă specială, nu este mult. Eu am o părere bună despre dumnealui, chiar apreciez că se 

preocupă în legătură cu antrenamentul copiilor, este foarte bine acest lucru. 

 Dl. primar - noi astăzi am discutat cererea. De aceea am venit cu ea în faţa consiliului local. 

Eu nu intervin deloc. Dumneavoastră hotărâţi. 

 Dl. Grădinaru - Avem la taxe şi impozite o taxă specială. Eu nu zic să nu dăm sala, dar atât 

timp cât încasezi bani de la copii, nu mi se pare normal sî vii şi să ceri gratis. Dl. secretar, vă rog să 

căutaţi o posibilitate, o să caut şi eu, să-i plătim acestuia un contract şi el să antreneze în baza acelui 

contract. În cazul în care Curtea de Conturi vine, întreabă cum aţi dat. 

 Dl. secretar - din punctul meu de vedere, faptul că dumnealui cere bani nu este problema 

mea. Consiliul Local răspunde pentru sală, dacă se dă sau nu. Curtea de conturi când vine în control, 

nu mă întreabă pe mine dacă a luat bani, ci pe el îl poate întreba.  

 Dl. Grădinaru - să căutăm o soluţie legală în privinţa acestui aspect. 

 Dl. primar - dumneavoastră aţi luat la cunoştinţă despre această cerere. Dacă vom găsi cadrul 

legal o să-i dăm gratuit, dacă nu o să facem un contract de închiriere. De aceea am venit în 

consiliului, să hotărască. 

 Dl. secretar se va ocupa de acest aspect, pentru a găsi o soluţie legală. 

 

 Se trece la punctul 7 al ordinii de zi. 

 

 

 7. Plângere prealabilă împotriva HCL nr. 57/08.11.2023 

 

 Dl. primar - prezintă despre ce este vorba.  

 Dl. secretar - explică modul de vot. Dumneavoastră trebuie să votaţi dacă respingeţi 

plângerea sau admiteţi plângerea cu privire la revocare acestei hotărâri. Fiecare dintre 

dumneavoastră a primit-o odată cu restul documentelor pentru şedinţa de astăzi. 

 Dl. primar - hotărârea contestată este perfect legală din punctul meu de vedere. 

 

 Nemaifiind discuții se supune la vot. 

 Se respinge plângerea cu un număr de 7 voturi împotrivă şi 4 voturi pentru. 

 

 Diverse 

 

Dl. primar - vin cu o întrebare. După cum ştiţi comuna este asfaltată în proporţie de 80%. 

 În momentul când va ninge, cum ne vom discuta cu un singur utilaj. Avem şi al doilea 
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utilaj, dar nu avem om pe el. Sunteţi de acord să închiriem utilaj pentru dezăpezire în caz de 

forţă majoră? Mă refer atunci când o să ningă mult, ca la Constanţa în acest moment. 

  

Ordinea de zi fiind epuizată, președintele de ședință declară închise lucrările. 

 

PREȘEDINTE DE ȘEDINȚĂ,                            SECRETAR GENERAL AL COMUNEI,  

HAMBURDĂ MIHAI                    LUNGU CORNEL 


